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- Wie hebben jou geïnspireerd om Frontrunners te starten? 

Antwoord: Het starten van Frontrunners ervoeren we als een roeping vanuit God. 

- Je geeft aan dat iedereen genezingen en bevrijdingen kan begeleiden, maar dat het belangrijk is 

dat je daarin getraind bent. Wie heeft jou daarin getraind? 

Antwoord: Jan Sjoerd Pasterkamp en diverse anderen via hun boeken en video onderwijs. 

- Je hebt ontzettend grote kennis van de Bijbel en het is indrukwekkend dat je delen daarvan blind 

kunt aanhalen. Hoe heb je jezelf dat eigen gemaakt? 

Antwoord: Gewoon dagelijks lezen en mee bezig zijn. 

- Hoe zou je Frontrunners Ministries omschrijven? 

Antwoord: Wij zijn een organisatie die gespecialiseerd is in aanbieden van Bijbels onderwijs voor 

geloofstoerusting en verdieping. Frontrunners biedt dit onderwijs aan door middel van Bijbelscholen, 

conferenties en bijeenkomsten, (gratis) boeken, video en multimedia, muziek en externe lezingen en 

trainingen. 

- Jullie worden door sommigen in verband gebracht met de stroming Word of Faith. Herken je jullie 

organisatie daarin? 

Antwoord: Wij reageren niet op labels of karikaturen. Wij geloven en preken wat de Bijbel zegt, 

ongeacht welk label of welke stroming of denominatie daarbij hoort. 

- Jij bekleedt in je eentje het gehele bestuur van de stichting: voorzitter, penningmeester en 

secretaris. Je kreeg daar kritiek op en gaf vervolgens in een video aan dat het een legale 

bestuursvorm is, maar dat je het toch gaat aanpassen. Waarom heb je daarvoor gekozen? 

Antwoord: Omdat we merken dat het onnodige vragen oproept bij mensen. 

- Is al bekend hoe de nieuwe organisatiestructuur eruit komt te zien en wie dat (mede) gaat doen? 

Antwoord: We zijn dat nu nog aan het vormgeven, het wordt zeer waarschijnlijk een drievoudig 

bestuur met raad van toezicht. 

- Op de website is te lezen dat de jaarrekening beknopt is en dat je voor meer gedetailleerde 

informatie bij jullie terecht kan. Zouden wij deze informatie kunnen krijgen? 

Antwoord: Als mensen vragen hebben over specifieke posten kunnen we ervoor kiezen om die toe te 

lichten. 

- Op de jaarrekening zijn grote bedragen te lezen: 2,6 miljoen aan giften en donaties in 2021. Hoe 

ervaar je het om als zo'n jonge evangelische organisatie zulke hoge bedragen te mogen ontvangen? 

Antwoord: Uiteraard ervaren we dat als een zegen, tegelijkertijd staan de inkomsten in verhouding 

met de activiteiten die we doen, de kosten die we hebben en het aantal mensen wat we bereiken. 

We hebben 500.000 boeken gedrukt om gratis weg te geven, hebben meer dan tien mensen in 

fulltime dienst en organiseren talloze gratis conferenties, trainingen, etc. 

- Op je Instagram Stories vertelde je dat je een BMW van God hebt gekregen en eerder in een 

Facebook bericht is te lezen dat een vriend van je, Daniel Pasterkamp, via jou ook gezegend is met 

zo’n auto. Hoe zit dat precies? 

Antwoord: Daniel had als voorganger en spreker een nieuwe auto nodig en wij konden hem daarmee 



helpen, dat ervaren we als een enorme zegen. Op dezelfde manier helpen mensen ons ook met 

giften, soms met specifieke bestemmingsgiften of giften in diensten of goederen. 

- Frontrunners wordt gelinkt aan Prosperity Gospel, hoe kijk je daar tegenaan? 

Antwoord: We houden niet van labels of karikaturen. Wij geloven dat God een goede God is en dat 

Hij mensen wil vergeven, helpen, herstellen, genezen, bevrijden, wil voorzien in hun noden en dat 

iedereen tot zegen mag zijn van zijn/haar naaste. 

- Mensen uiten soms hun teleurstelling nadat ze niet bevrijd of genezen zijn tijdens een van de 

diensten van Frontrunners Ministries. Hoe ga je daarmee om? 

Antwoord: We kunnen mensen indien gewenst doorverwijzen naar lokale kerken of stichtingen die 

wel persoonlijke hulptrajecten bieden. 

- Waarom wordt aangeraden om te vasten in aanloop naar bevrijdingsdienst of genezingsdienst? 

Antwoord: We willen mensen aanmoedigen om zich geestelijk voor te bereiden, één van de Bijbelse 

manieren daarvoor is bidden en vasten. 

- In de voorbereidingsvideo's voor de genezingsdienst vertel je dat een van Gods beroepen dokter 

is en dat hij de beste dokter is die er is. Hoe sta je tegenover de reguliere gezondheidszorg? 

Antwoord: Het is ontzettend knap wat de reguliere gezondheidszorg kan en we zien dat dan ook als 

een zegen. 

- Op social media en in andere kranten is soms kritiek. Wij hebben ook een aantal experts 

gesproken, zij geven aan dat bevrijdings- en genezingsdiensten moeten kunnen, zolang mensen 

ook nog naar de reguliere gezondheidszorg gaan. Beaam je dat? 

Antwoord: Ja 

- In reacties op onder andere Facebook word je wel eens vergeleken met Jomanda, hoe kijk je daar 

tegenaan? 

Antwoord: Niet vergelijkbaar, wij zijn gewoon christenen die gehoorzamen aan de opdracht van 

Jezus om genezing te bedienen naar zieke mensen. 

- Hoe staat het met de inzameling van de 8 miljoen die nodig is voor de nieuwbouw? 

Antwoord: Er is nog wel een aantal miljoen nodig, we verwachten dat er steeds meer giften komen 

naarmate de plannen vorderen. 

- Wat is de status van de nieuwbouw? 

Antwoord: Momenteel zijn we nog in overleg met de lokale gemeente. 

- Je hebt al op een relatief jonge leeftijd veel bereikt. Wat zijn jouw toekomstplannen? 

Antwoord: Ik droom van een herleving van de kerk in Nederland en wil daar mijn bijdrage aan doen, 

onder andere door zoveel mogelijk mensen toe te rusten uit Gods Woord en daarnaast via onze 

scholen mensen te trainen nieuwe kerken en organisaties zoals Frontrunners te starten. 

- Waar zie je Frontrunners Ministries over vijf jaar? 

Antwoord: Wat we nu doen willen we blijven doen en uitbouwen en ondertussen willen we ons 

onderwijs vertalen om ook andere landen te bereiken. 

Aanvullende vragen jaarrekening 

- Zouden we inzicht mogen krijgen in de personeelskosten? 

Antwoord: Meer inzicht over de personeelskosten staat niet in de uitgebreide jaarrekening en meer 

inzicht geven we ook niet i.v.m. privacy van medewerkers. 



- Hoe zijn de personeelskosten opgebouwd en wat is de vergoeding van Tom? 

Antwoord: Ik krijg geen andere vergoeding dan een vast salaris, net als de andere medewerkers. 

- Op de jaarrekening staat de post ‘spreekvergoeding’, wie ontvangen deze? 

Spreekvergoedingen krijgen gastsprekers die op onze conferenties en Bijbelscholen spreken. 

- Hoe zijn de donaties en giften opgebouwd? 

Onze donaties en giften bestaan uit vaste donateurs en eenmalige donateurs. 

- Wat is de grootste gift? 

Dit maken wij niet bekend. 
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Tom de Wal ging helaas niet in op ons interviewverzoek. Wel reageerde hij kort op onze mail.  

Hoi Sanne,  

Zoals je weet doe ik niet aan interviews maar ik zal wederom een korte inhoudelijke reactie geven:  

Zowel de organisatie als persoon die je noemt zijn niet bekend bij ons. Wij adviseren bezoekers om 

geen jonge kinderen mee te nemen naar bevrijdingsdiensten, maar om hier andere vormen van 

hulpverlening voor te benaderen. Wanneer wij toch zien dat mensen jonge kinderen meenemen naar 

een bevrijdingsdienst probeert altijd iemand van ons team even een gesprek aan te gaan met deze 

mensen en hen erop te attenderen dat een andere setting van (geestelijke) hulpverlening beter is voor 

kinderen. Sommige mensen negeren het advies of geven aan toch aanwezig te willen zijn. Wij kunnen 

dit echter niet verbieden (de diensten zijn openbaar en vrij toegankelijk voor iedereen en de kinderen 

vallen onder verantwoordelijkheid van de ouder/verzorger). Wij hebben er uiteraard ook geen zicht 

op als iemand als verzorger kinderen meeneemt welke niet zijn/haar eigen kinderen zijn. Die 

afspraken worden gemaakt tussen de ouders en de (zorg)organisatie waar zij hun kinderen hebben 

heengebracht en niet derden partijen.  

Met Vriendelijke Groet / With Kind Regards,   

Tom de Wal  

Founder Frontrunners  

 

Daarnaast antwoordde hij nog op onze aanvullende schriftelijke vragen.  

Allereerst met betrekking tot de relatie met Monique, de eigenaresse van de zorgboerderij. Op 

basis van twee gebeurtenissen willen we daar nogmaals naar vragen. 

- Een van de kinderen sprak jou tijdens een dienst en je vroeg haar met wie ze was. Ze antwoordde 

dat ze met Monique was en jij zou toen geantwoord hebben dat je Monique inderdaad kende. Kun 

je je dat herinneren?  

- Daarnaast is op de LinkedIn-pagina van Monique te lezen dat zij jullie Kingdom Business School 

gevolgd heeft? Klopt dat? Wat is jouw relatie ten opzichte van deze leerlingen?  

-Op de site is te lezen dat er ook communitydagen plaatsvinden. Hebben jullie elkaar daar 

ontmoet?   

De persoon die je noemt ken ik niet, misschien dat ik haar van gezicht herken als ik haar zie, maar we 



hebben duizenden bezoekers en honderden mensen die bij ons school volgen. Of Monique onze 

school volgt weet ik niet, dat zou ik in het studenten register moeten opzoeken maar wij delen geen 

informatie over studenten, maar zoals gezegd, we hebben door de jaren heen honderden studenten 

gehad. Mijn relatie t.o.v. de leerlingen: veruit de meeste leerlingen ken ik niet. We hebben 

schoolleiders, relatiebeheerders, etc. Ik ben een docent die langskomt wanneer ik moet lesgeven. Ik 

weet niet of ik Monique ontmoet heb tijdens een community dag. Tijdens een communitydag spreek 

ik tientallen mensen voor een kort moment.  

 

- Maken jullie afspraken met de kerk waar jullie te gast zijn over het wel of niet toelaten van 

kinderen?   

Kinderen zijn altijd toegestaan in kerkdiensten, zoals in eerder bericht aangeven adviseren wij hen 

alleen niet om bevrijdingsdiensten bij te wonen.  

- Hoe kijken jullie naar de indrukwekkende taferelen in jullie diensten (genezingen en 

duiveluitdrijvingen) en de impact daarvan op minderjarigen? In video’s op jullie social 

mediakanalen is te zien dat er ook gebeden wordt voor kinderen, waarbij zij ook aangeraakt 

worden. Het gaat om zowel gebedsgenezing, als duiveluitdrijving. Waarom kiezen jullie daar dan 

toch voor, aangezien jullie zeggen dat een andere setting van (geestelijke) hulpverlening beter is 

voor kinderen?  

Genezingen die plaatsvinden laten uitsluitend een positieve indruk achter bij kinderen. Wij snappen 

dat bevrijding heftiger kan zijn, daarom adviseren wij ouders om geen jonge kinderen mee te nemen 

naar bevrijdingsdiensten (verbieden doen we het niet, die verantwoordelijkheid ligt bij de ouders). 

Wanneer ik voor kinderen bid vraag ik altijd om toestemming van de ouders en het kind of zij het 

goed vinden. Ook vraag ik of ze het goed vinden dat ik bijvoorbeeld mijn hand op hun schouder leg. 

Tijdens genezingsdiensten bid ik vaak apart voor de kinderen omdat deze vaak eerder naar huis 

moeten.  

- Is er voor jullie een verschil bij duiveluitdrijving ten opzichte van gebedsgenezing als het gaat om 

minderjarigen?   

Ja er is voor ons een verschil, daarom doen we geen bevrijdingssessies of trajecten met kinderen.  

- Hebben jullie ooit overwogen een leeftijdsbeperking in te voeren voor de genezings- en 

bevrijdingsdiensten? Zo ja, wat is de reden dat dat tot op heden niet gebeurd is? Zo nee, waarom 

niet?  

Nogmaals, ons advies aan ouders is om geen jonge kinderen mee te nemen naar bevrijdingsdiensten 

en wanneer ouders dit wel doen probeert iemand van ons team hen daar nogmaals op te attenderen. 

De verantwoordelijkheid laten we bij de ouders, wij vinden dat dat de plek is waar het hoort. Wij 

kunnen geen leeftijdsgrens trekken omdat dit verschilt per kind en ouder.  


